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unutarnje poslove, Dragutina Pogledica za bogostovlje i nastavu, a 
Josipa Zuvica za pravosude. Tek 7. septembra 1869. dao se Rauch 
u hrvatskom saboru svecano instalirati za bana, polozivsi bansku 
prisegu na ruke kraljevskomu komisaru, senjskom biskupu Vjence- 
slavu Soicu i primivsi potori od njega zastavu i zezlo.

Prva sjednica regnikolarne deputacije odrzana je u Budimpesti 
15. maja 1869., u kojoj se konsfituirala izabravsi predsjednikom grofa 
Antuna Maj’iátha i biljeznikom Mihajla Horvátha, a onda zakljuci na 
prijedlog Franje Deáka, da ce najzgodnije biti, ako rijecki izaslaníci 
prvi iznesu prijedlog, jer da nijesu dosada jos imali prilike, da se 
izjave. Na to izjave Rijecani u narednoj sjednici 23. maja, da oni 
hrvatski sabor u rijeckom pitanju ne smatraju kompetentnim, jer da 
Rijeka nema nista zajednicko s Hrvatskom, pa da je stoga citava 
stvar samo pitanje izmedu Ugarske i Rijeke. Tome se odmah opri- 
jese (28. maja) hrvatski izaslanici izjavívsi, da traze, da rijecki gu- 
bernator bude podjedno i veliki zupan riiecko-modruske zupanije, 
da Rijeka ima svoju unutarnju gradsku autonomiju, ali da je pod- 
vrgnuta kao visoj instanciji hrvatskoj vladi u Zagrebu u poslovima 
politíckím, sudbenim i skolskim. Osim toga Rijeka ima da salje dva 
zastupnika na hrvatski sabor, a jednoga na zajednicki ugarsko-hrvatski 
zbog z a j e d n i c k i h  posala onako, kako oni izviru iz nagodbe. Po- 
slije Hrvatà izjave se Madzari i to tako, da se Rijeka stavi pod 
vrhovnu upravu zajednickoga sabora i zajednickoga ministarstva, da 
se za nju ima imenovati na prijedlog ministra predsjednika z a s e b n i  
gubernator, da za Rijeku bude posljednja sudbena instancija ugarsko 
vrhovno sudiste u Budimpesti i da Rijeka salje jednoga zastupnika 
na ugarski sabor, dok je gubernator njezin viriini clan velikaske 
(gornje) kuce. Poslije ovoga prijedloga ugarskih izaslanika izjave 
Rijecani, da oni povlace svoj prijedlog i da se pridruzuju ugarskomu, 
dok se Hrvati odlucno oprijese ugarskomu stanovistu zabacivsi ga kao 
neprihvatljivo.

Vidjevsi taj nesklad, odasla ministar predsjednik grof Andràssy 
regnikolarnoj deputaciji tako zvani svoj p o s r e d u j u c i  p r i j e d 
l og,  u smislu kojega bi Rijeka pripadala u politickoj upravi pod 
zajednicku vladu, a najvisa sudbena instancija imao bi da za nju 
bude stol sedmorice u Zagrebu, dok bi se glede skolstva Rijeka 
imala napose nagoditi s Hrvatskom; dakle Andràssy je u neku ruku 
ponudio k o n d o m i n i j ugarsko-hrvatski na Rijeci. Ali Hrvati ne 
htjedose ni na to da pristanu, pace njihov izvjestitelj Aleksandar


